

什麼是動植物防疫檢疫？

「動植物防疫」是針對境內所發生的動植物疫病蟲害，進行監測、偵察及防治措施，以防止其發生蔓延。

「動植物檢疫」則是在本國機場、港口，或國外原產地，對輸出入之動植物其產品及其他檢疫物採取檢疫及處理措施，以防範境外動植物疫病蟲害之入侵。

哪些產品禁止輸入？

【植物類】1.旅客攜帶的鮮果實。2.土壤及附著有土壤之植物、栽培介質等。3.活昆蟲或有害生物。4.前三款所使用之包裝、容器。5.來自危險性疫病蟲害疫區之植物或植物產品。6.經由危險性疫病蟲害疫區轉運的植物或植物產品。7.來源不明之植物或植物產品。

【動物類】1.來自動物傳染病疫區之動物或動物產品（如畜禽肉、香腸、火腿、肉乾、內臟、蛋、鹿茸、筋……等）。2.經由動物傳染病疫區轉運之動物或動物產品。3.來源不明之動物或動物產品。4.未持主管機關發給之有效輸入文件之動物或動物產品。

罰則

擅自輸入或轉運動植物、動植物產品或其他檢疫物者，係違反動物傳染病防治條例或植物防疫檢疫法之規定，**可處三年以下有期徒刑、拘役或科或併科新台幣十五萬元以下罰金**，並需沒入該動植物、動植物產品或其他檢疫物；輸入前述物品未主動申報者，可處新台幣三萬元至十五萬元之罰鍰。





NOTICE !



What consignments are prohibited to import ?

Plants and related articles : 1. Fresh fruits. 2. Soils, plants or culture media with soil. 3. Live insects and harmful organisms. 4. Packages or containers used by or harboring the articles under the preceding items 1, 2 and 3. 5. Plants or plant products from dangerous disease and pest infecting or infesting countries or areas. 6. Plants or plant products transshipped through dangerous disease and pest infecting or infesting countries or areas. 7. Plant or plant products with unknown origins.

Animals and related articles: 1. Animals or animal products (e.g. Livestock and poultry meats, sausage, ham, jerky, intestines, eggs, hairy antlers from young stags, tendons, etc.) from contagious disease infecting countries or areas. 2. Animals or animal products transshipped through contagious disease infecting countries or areas. 3. Animals or animal products with unknown origins. 4. Animals or animal products without valid import permit issued by this government.

Penalty

Any person who imports or transships animals, plants, their products or related articles **in violation of relevant regulations shall be penalized by imprisonment for a maximum of three years and /or a maximum fine of NT\$ 150,000.** The animals, plants, their products or related articles shall be seized . Any person who imports the above-mentioned commodities without application for animal or plant quarantine upon arrival at the port of entry shall be fined ranging from NT\$ 30,000 to 150,000.

ご注意



輸入禁止品の品目を知る。

【植物の類】

1. 旅客が携帯する生果実。2. 土及び土が付着した植物・栽培媒介質等。3. 生きた昆虫または有害生物。4. 前三項目に使用された包装或いは容器。5. 危険病虫害疫区から運びだされた寄生植物またはその製品。6. 危険病虫害疫区から運びだされた植物または植物製品。7. 来歴不明の植物またはその製品。

【動物の類】

1. 動植物伝染病疫区または疫区を経由して運ばれた動物（例えばソーセージ・ハム・ジャーキー・内臓・鶏肉・卵・鹿茸・筋など）。2. 動物伝染病疫区から来たか或いは当該区を経由した動物肉類、食肉加工製品3. 来歴不明の動物またはその製品。4. 主管機関が発給する有効輸入書類を持たない動物またはその製品。

罰則

勝手に動植物或いはその関連製品を輸入した場合、「動物伝染病予防治療条例」または「植物防疫検疫法」の規定により、**三年以下の懲役・拘留、或いはNT\$ 十五万元以下の罰金**または両方あわせて課せられるほか、動植物及びその製品も没収されます。また事前に上述輸入品目を自発的に申告しなかった者に対しては、NT\$ 三万元～十五万元の罰金が課せられます。